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Skal de små øer ødelægges?

Det har været vigtigt for lovgiverne at medtage 41 små og mindre øer i 
forslaget om en ændret planlov – L 128. Men hvorfor?

Intetsteds nævnes øerne i lovforberedelsen eller i lovkommentarerne. 
Heller ikke i høringssvarene? Øsamfundenes Sammenslutning kommer 
kun med et passivt svar på et par linier om en detalje.

På mange måder er ø-samfundene Danmarks smukkeste naturområder med 
særlige kulturværdier. Vi har 70 beboede øer. Et dusin er større.

De små beboede øer har særlige problemer. Der løses med støtte til 
færgedrift og andre mindre tiltag. Det er svært at se de har afgørende 
problemer med den nuværende planlov, der endda beskytter dem imod 
forringelser af deres landskaber.

Der findes intet papir om, at øerne har brug for ændringer. Og større 
kommercielle projekter realiseres endda allerede på en del øer. Så det 
endda ligner misbrug og ødelæggelse.

Er det helt nødvendigt at udvide lystbådehavnen på Femø til 250 både. Er 
det rimeligt at anlægge et sommerhusområde på Madsø i Vadehavet, når 
der aldrig har været sommerhuse på den ø? Er det rimeligt at placere 
kapacitet til en fordobling af husene på Årø inde i et internationalt 
naturbeskyttelsesområde, når bebyggelse der er klart forbudt? Men disse 
og mange andre ting gør man på øerne, der for en dels vedkommende er 
ved at blive ødelagt af tilfældigt byggeri.

Og nu vil man liberalisere – ikke kun for øerne i de 29 kommuner. Men 
man har lavet en liste med 15 mindre øer fra andre kommuner, der også 
skal udsættes for en kommende liberalisering og bebyggelse.
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Misbrug af øer er for mig et af de mest truende træk ved dansk 
planlægning i dag. Jeg kan ikke se formålet. Ø-samfund skal beskyttes. Og 
hvis det ikke sker effektivt, er det beklageligt. For der skal være plads til 
nybyggeri og beskeden byfornyelse på de små øer.

Men store kommercielle projekter eller omfattende byggeri er meningsløst. 
Men det er vel det, regeringen vil åbne døren til?  Eller findes der en faglig 
begrundelse for at tage de 41 små øer med i den pulje, der skal have den 
beskyttende planlov reduceret omkring sig?  Vi håber, man ikke vil 
ødelægge de små øer? Eller hvad er formålet?
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